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Presentielijst 
 
Aanwezig Nederlandse Darts Bond: 
Bestuur  Frances van Kooten Voorzitter 
 Ingko Mulders  Secretaris 
 Theo van Hezik Penningmeester 
Adviescommissie: Patrick Stolk Secretaris RDO 
 Wilco van Luttikhuizen Secretaris DVS 
 Harriette van de Wakker Voorzitter KDO (+volmacht) 
NDB kantoor  Niels de Ruiter Directeur 
 Paul Engelbertink Coörd. Marketing & Communicatie 
 Borg Jansen Officemanager 
 
Aanwezig Lidorganisaties: 
DORA Gerard Elderenbosch Voorzitter 
 Ruud Willersen  Wedstrijdsecretaris 
DOGD Edwin Dodde Voorzitter 
 Eddy Zuur Secretaris 
DBMN Martin Dekker Voorzitter 
 René van Stipriaan Alg. bestuurslid 
RDB Stef Onderstal Voorzitter 
 Micha Jans Ledenadministratie 
DVO Olaf Orriens (+volmacht) Wedstrijdzaken 
DVS Gerrit Derksen Voorzitter 
 Monique van der Horst Penningmeester 
DBA Arnold Bervoets (+volmacht) Secretaris 
DONHN René Kleipoel (+volmacht) Voorzitter 
 Marco Vastenburg Kandidaat bestuurslid 
ZDF Orlando Fortuin Secretaris 
 Koen Kraaienbrink Competitieleiding 
FDB Tseard Douma Voorzitter 
 Paula Efdé Secretaris 
PDB Frits van Gestel (+volmacht) Voorzitter 
DOT Arie Ossel (+volmacht) Voorzitter 
 Ria Scholtens Adviseur 
VDO Stefan Pollmanns Voorzitter 
 Marc Hermkens Bestuurslid 
RDO Regina Nipius Voorzitter 
 
Aanwezige gasten: Marijke Zomer Bondscoach paradarts 
 
Afwezig met kennisgeving:  Bas Smits Medewerker Technische Zaken 
 DBBR, RD, DVK, BDC, SDC, TDV, WBDF 
 
Geen aan- of afmelding:  DSWN, DID, RDF 
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1) Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom.  
 
a) Mededelingen 
De WBDF is nog niet binnen en zal waarschijnlijk nog onderweg zijn (noot: vast in het verkeer 
waardoor het niet meer haalbaar was). 
Voor deze vergadering waren ook de leden van de toernooi- en jeugdcommissie, evenals de 
bondscoaches uitgenodigd. 
De voorzitter vraagt een moment stilte in verband met het overlijden van Joop Sterken, oud-voorziter 
van de DOT. 
De voorzitter feliciteert Regina Nipius (RDO) nogmaals met haar benoeming tot Lid in de Orde van 
Oranje-Nassau en toont de zaal het filmpje wat de NOS maakte. Deze eervolle onderscheiding kreeg 
ze vanwege haar jarenlange vrijwillige inzet voor de dartssport. 
 
b) Ingekomen stukken 
Er zijn geen ingekomen stukken. 
 
c) Vaststellen agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
2) Vaststellen notulen ALV 25 november 2017 

Gerard Elderenbosch (DORA) meldt dat de zin op pagina 5 onder het kopje “internationale bonden” 
moet worden aangepast. Dit moet worden “hoe ze erin staan”. 
Met bovenstaande aanpassing worden de notulen goedgekeurd en vastgesteld. 
 
3) Vaststellen notulen BALV 8 april 2018 

De notulen worden goedgekeurd en vastgesteld. 
 
4) Ontwikkelingen NDB en dartssport 

De secretaris leest een rectificatie voor naar aanleiding van het incident met alcohol bij een 
jeugdspeler op de Winmau 2017. Het bestuur heeft gesprekken gevoerd en wil graag het volgende 
kwijt. 
 
Tijdens de laatste ALV is de indruk gewekt dat het ging om meerdere momenten waar gedronken 
werd door meerdere jeugdspelers. Tevens gaf de toenmalige voorzitter aan dit met de bondscoach 
jeugd te gaan bespreken wat de indruk heeft gewekt dat hij nalatig is geweest. Dit is niet juist. Het 
ging hier om 1 jeugdspeler waarvan zijn vader naast hem zat aan de tafel. Dit is geconstateerd door 2 
NDB vrijwilligers en een bestuurslid van een lidorganisatie. Op dat moment hebben zij de bondscoach 
jeugd niet geïnformeerd die al was vertrokken bij het evenement aangezien er geen jeugd meer actief 
was. Later werd dit de jeugdbondscoach wel aangerekend.  
 
Na gesprekken die wij hebben gehad vinden wij dat niet terecht en willen hierbij aangegeven dat het 
beeld wat is ontstaan van een jeugdbondscoach die niet zou functioneren niet correct is. Niet alleen 
omdat hij niet in de gelegenheid is gesteld om er op dat moment iets aan te doen, ook omdat spelers 
op eigen verantwoordelijkheid de Winmau spelen en te dienen voldoen aan de regels.  
 
Wij hopen, door anders en voldoende communicatie, dat in de toekomst dit soort incidenten niet meer 
voorkomen 
 
Gerard Elderenbosch (DORA) geeft aan dit een beetje vreemd te vinden en vraagt of bij iedereen een 
verklaring is opgevraagd. Niels de Ruiter (NDB) geeft aan dat dit het geval is. Dit wordt bevestigd door 
Marijke Zomer (bondscoach paradarts). 
 
Bonskantoor 
Niels de Ruiter (NDB) geeft aan dat hij blij is dat het bondskantoor weer volledige bezet is. De rust is 
weer grotendeels terug. Er is wel een inhaalslag te maken en het is op dit moment erg druk. De 
afgelopen periode heeft wel een impact gehad op het bondskantoor, het is nooit fijn als partijen 
tegenover elkaar komen te staan. Dat ligt nu achter ons en we willen graag vooruit kijken. De 
samenwerking met het nieuwe bestuur en de adviescommissie loopt goed. Niels geeft aan persoonlijk 
erg blij te zijn dat hij weer voor 100% terug is na zijn ziekte. 
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AVG 

Borg Jansen (NDB) licht toe dat inmiddels zowel de NDB als de lidorganisaties aan de nieuwe AVG 
regelgeving moeten voldoen. Vanuit de NDB zijn er een aantal acties gekomen met betrekking tot de 
AVG. Zo kregen alle lidorganisaties de beschikking over het online stappenplan van de Stichting AVG 
wat beschikbaar was gesteld door het NOC*NSF, werden er diverse nieuwsbrieven verzonden en 
informatie verstrekt via de mail, er werd telefonische ondersteuning gegeven bij vragen en tot slot 
werd er een voorlichtingsavond georganiseerd voor alle lidorganisaties. 
Martin Dekker (DBMN) vraagt hoe de NDB omgaat met de verwerkersovereenkomst tussen de 
lidorganisaties en de NDB. Borg geeft aan dat er geen verwerkersovereenkomst nodig is. Zowel de 
lidorganisatie als de NDB zijn ieder verwerkingsverantwoordelijke, zij bepalen zelf doel en middelen 
van de gegevens. Zo gebruikt de NDB de gegevens onder andere voor de afdracht van de contributie, 
controle van het lidmaatschap, en worden de gegevens jaarlijks verstrekt aan het NOC*NSF in 
verband met subsidies. 
Ria Scholtens (DOT) vraagt hoe we weten dat de NDB de gegevens niet gaat verkopen. 
Borg Jansen (NDB) geeft aan dat in de pricavyverklaring van de NDB staat hoe er met gegevens 
wordt omgegaan. Ria vraagt of ze die kan ontvangen. Borg verwijst daarvoor naar de site waar die 
conform de regels van de AVG prominent te vinden is. 
Harriette van de Wakker (KDO) vraagt of wij de gegevens doorgeven aan het NOC*NSF.  
Borg Jansen (NDB) antwoordt dat dat inderdaad 1x per jaar gedaan wordt als onderdeel van de 
verantwoording van de subsidie. Deze uitwisseling is ook opgenomen in de privacyverklaring. 
 
Update projecten alternatieve inkomsten 
Paul Engelbertink (NDB) licht de drie lopende projecten toe.  
Het customer dataplatform heeft inmiddels veel data, door bezoeken aan de site, Facebook, Twitter 
en via inschrijfmodules. 
Er is van NOC*NSF groen licht gekomen voor de subsidies die we hebben aangevraagd voor de 
innovatieprojecten. De samenwerking met dartcounter, zoals recent gestart, wordt voor 75% uit deze 
subsidie gefinancierd. We brengen daarmee fans in kaart en kunnen deze bedienen met nieuwe 
producten en diensten. 
Ook voor het project kantinebaas is subsidie ontvangen. Dit is een app waarmee we ons gaan richten 
op kantines in bedrijven, en mensen elkaar kunnen uitdagen en competities kunnen spelen. 
Competitieveiling is een project waarbij bedrijven of cafés hun naam kunnen verbinden aan een 
competitie. Dit wordt nog verder uitgewerkt. Hier komen we in een later stadium nog uitgebreid op 
terug. 
Gerard Elderenbosch (DORA) geeft aan dat het organiseren van competities voor de lidorganisaties 
is. Paul antwoordt dat het niet gaat om het opzetten van een competitie, maar het sponsoren van een 
competitie door middel van je naam verbinden aan een competitie of poule. 
 
Internationale ontwikkelingen 
De voorzitter geeft aan dat toen dit bestuur in april is begonnen de afspraak die stond gepland met de 
PDC in de koelkast is gezet omdat het bestuur net was aangesteld. Het bestuur wil zich daar goed op 
voorbereiden en is hier daarom niet mee doorgegaan. 
Vanuit de WDF krijgen we weinig te horen over internationale ontwikkelingen. Binnen de BDO schijnt 
er binnen het bestuur wat onrust te zijn maar we weten niet exact wat. Binnenkort tijdens de Six 
Nations Cup staat er een gesprek gepland met de BDO. 
Gerard Elderenbosch (DORA) vraagt of er nog wel een bestuur is. De voorzitter geeft aan dit zelf ook 
niet te weten, we hebben officieel niks vernomen. Er zijn ook veel vragen over het doorgaan van 
toernooien, die zijn belangrijk voor onze spelers. Tijdens de vergadering met de BDO hopen we 
antwoord te krijgen op onze vragen. Niels de Ruiter (NDB) vult aan dat we veel vragen hebben en ook 
vragen krijgen vanuit spelers die we allemaal tijdens de vergadering gaan stellen. We missen 
informatie, de NDB stuurt brieven maar we horen niks terug. Er schijnen nieuwe plannen te zijn, maar 
officieel horen we niets. De PDC heeft aangekondigd haar WK uit te breiden naar 96 spelers en ook 
twee dames. Vanuit onze dames komen er veel vragen, maar we weten verder nog niks over hoe de 
PDC dat gaat doen en hoe de BDO daarmee omgaat. 
Naar aanleiding van een bijeenkomst met de selectie zijn er wijzigingen gekomen in de 
topsportovereenkomst. Hetgeen het WDF/BDO circuit (en dus ook de NDB) de spelers kan bieden 
staat niet meer in verhouding met wat wij van spelers kunnen verwachten. 
De secretaris vult aan dat er in de topsport een clausule stond waar veel spelers over struikelden. Zij 
vroegen zich af wat er gebeurt als er major WDF/BDO toernooien wegvallen omdat het rommelt bij de 
BDO. Deze clausule is in overleg aangepast zodat als een toernooi komt te vervallen er geen 
boeteclausule is. 
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Gerard Elderenbosch (DORA) geeft aan dat we allemaal weten dat de lakeside niet doorgaat. 
Niels de Ruiter (NDB) geeft aan hiervan niet echt op de hoogte te zijn en dat er tijdens de WDF 
vergadering op het EK 2016 een brief door de NDB is ingezonden dat er zorgen zijn. De WDF heeft 
hier nog geen antwoord op gegeven en hier is tot op de dag van vandaag nog niks uitgekomen. Niels 
heeft onlangs met de voorzitter van de WDF gebeld maar die gaf aan dat alles aan hun kant stil kwam 
te liggen toen Niels ziek werd. In Boedapest gaan we opnieuw spreken met de WDF. Niet alleen wij 
hebben zorgen, onze spelers geven dat nu ook aan. 
Ingko Mulders (NDB) vult aan dat we in de gesprekken met de BDO en de WDF hopelijk veel 
antwoorden krijgen. We zitten er bovenop en proberen ook voor onze spelers duidelijkheid te krijgen. 
Marijke Zomer geeft aan dat ze bij de internationale organisaties in het overzicht de WDDA mist. Niels 
de Ruiter (NDB) geeft aan dat we daarmee in gesprek moeten, in welke mate kunnen we bijvoorbeeld 
samenwerken. Is het een zelfstandig onderdeel, of gaat de WDF hier ook wat in betekenen. Is het al 
een officieel erkend orgaan? De NDB wil hier graag gezamenlijk over nadenken, de krachten 
bundelen. 
 
5 . Jaarrekening 2017 

De voorzitter geeft het woord aan Theo van Hezik (penningmeester NDB). 
Theo geeft aan dat hij zich in korte tijd heeft moeten inleven in de financiën van de NDB. Hij bedankt 
ook Borg dat alle stukken, ondanks de onrust in het bestuur, klaar zijn gemaakt voor de accountant. 
De accountant heeft een concept accountantsverklaring afgegeven en er zijn geen rare dingen. 
Theo vraagt de vergadering per pagina of er vragen of opmerkingen zijn. De vergadering heeft geen 
vragen. 
Theo geeft aan zelf nog een vraag te hebben over de financiële commissie. Sinds een aantal jaar is er 
een diepgaande accountantscontrole en een goedkeurende verklaring waardoor de financiële 
commissie eigenlijk overbodig is geworden om controles te doen. Hij stelt voor de taak van de 
financiële commissie te veranderen naar een adviserende functie en bijvoorbeeld twee keer per jaar 
samen te komen met de penningmeester en Borg. 
Ook wil Theo het komende halfjaar kijken of het interessant is voor de NDB om misschien btw-plichtig 
te worden. 
Gerard Elderenbosch (DORA) vraagt of dit voordelen heeft. Theo antwoordt dat je dan ook kosten 
kunt terugvorderen. Gerard vraagt of dit consequenties heeft voor de lidorganisaties. Theo antwoordt 
dat contributie is vrijgesteld van btw en dit dus geen gevolgen heeft voor de lidorganisaties. We 
moeten goed uitzoeken of het voordelen heeft om btw-plichtig te worden. Als het wat oplevert moeten 
we dat doen en anders niet. 
Gerard Elderenbosch (DORA) vraagt of de accountant de foutieve btw afdracht niet had moeten zien. 
Theo geeft aan dat dit afhangt van de controle en de opdracht. Theo gaat binnenkort een keer 
kennismaken met de accountant. 
Patrick Stolk (RDO) geeft aan dat de naheffing toch van meerdere jaren geleden was. Theo geeft aan 
dat dat klopt, dit betrof de jaren 2012 tot en met 2016, we hadden toen een andere accountant met 
alleen een samenstellingsverklaring. In die periode was de financiële commissie meer van belang en 
deed de accountant minder. 
De voorzitter sluit af door te stellen dat er twee dingen besloten moeten worden. De financiële 
commissie in deze vorm behouden of omvormen naar een meer adviserende rol en het verlenen van 
decharge voor het gevoerde financiële beleid van 2017. 
De vergadering keurt de jaarrekening unaniem goed en verleent decharge  voor het gevoerde beleid. 
De omvorming van de financiële commissie naar een meer adviserende rol wordt met meerderheid 
van stemmen aangenomen. 
 
6) Verkiezing financiële commissie 

De financiële commissie bestond in de afgelopen periode uit Ria Scholtens (DOT), Willem van der 
Putten en Reneé Langevoort. Ria heeft aangegeven niet herkiesbaar te zijn en krijgt een bloemetje 
aangeboden voor haar jaren in de financiële commissie. Willem en René zijn beide herkiesbaar en er 
moet dus een commissielid bij vanuit de vergadering. Monique van der Horst (DVS) meldt zich aan. 
De vergadering is akkoord met de (her)verkiezingen. Niels de Ruiter (NDB) merkt nog op dat Willem 
en Reneé (beiden niet aanwezig) uiteraard wel akkoord moeten gaan met de nieuwe rol en het 
wellicht handig is dat er een soort profiel geschreven wordt voor de FC.  
 
7) Jaarverslag 2017 

De voorzitter geeft het woord aan Ingko Mulders (secretaris NDB). Ingko neemt het jaarverslag aan de 
hand van de inhoudsopgave globaal door.   
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Ria Scholtens (DOT) geeft aan dat de totalen van de tabel met ledenaantallen niet klopt. Borg Jansen 
(NDB) geeft aan dat de totaalkolom in de eerste versie versprongen was. In de laatste versie is dit 
reeds verbeterd. 
Arnold Bervoets (DBA) mist een onderdeel over de specials. Dit zal worden toegevoegd bij het 
onderdeel over paradarts. 
Tseard Douma (FDB) geeft aan dat het jaarverslag van de DBA er 2x in staat. 
Regina Nipius (RDO) vraag of ze er de volgende keer een pak papier bij kan leveren omdat het zoveel 
printwerk is. 
Ingko geeft aan dat het jaarverslag nu eenmaal het jaarverslag is. Het is ook van meerwaarde voor 
partners, subsidieverstrekkers en historie en geschiedschrijving. Niels vult aan dat het ook wordt 
gepubliceerd op de website, dus mocht men later nog iets zien geef dat dan vooral door. 
Harriëtte van de Wakker (KDO) geeft aan dat we hem vroeger altijd op papier kregen. Borg Jansen 
(NDB) geeft aan dat het zoals altijd mogelijk is om een geprinte versie aan te vragen bij kantoor zoals 
de KDO zelf vaker heeft gedaan. Als je de stukken ontvangt en je wilt dat graag, dan is een berichtje 
naar kantoor voldoende. 
Het jaarverslag 2017 wordt met bovenstaande correcties unaniem aangenomen. 
 
8) Rooster van aftreden bestuur 

Ria Scholtens (DOT) geeft aan dat met dit rooster iedereen tegelijk gaat aftreden en dat is niet 
wenselijk. Daarnaast zou het bestuur tot 2019 blijven en is het niet voor drie jaar gekozen. De 
voorzitter geeft aan dat destijds ook al in het voorstel stond dat het voornemen was om af te treden 
aan het einde van 2018 als er voldoende en goede kandidaten voor het bestuur waren gevonden. 
Ingko Mulders (NDB) vult aan dat ze als bestuurslid voor drie jaar zijn benoemd maar zelf hebben 
aangegeven dat ze aan het eind van het jaar zullen aftreden. Mocht er aan het einde van het jaar 
geen nieuw bestuur zijn gevonden koppelen we dat in het najaars ALV terug. 
Paula Efdé (FDB) geeft aan dat het ook denkbaar is dat er maar één nieuw bestuurslid is gevonden 
en de andere bijvoorbeeld blijven zitten. Ingko antwoordt dat zeven bestuursleden ideaal zou zijn 
maar dat dat een utopie is, drie is het minimum. Als we niemand vinden voor het nieuwe bestuur dan 
moeten wij daar in de najaars ALV over hebben, nu is ons doel om het december een nieuw bestuur 
te hebben en dan af te treden, lukt dat niet, dan moeten we dan zien hoe verder. 
Ria Scholtens (DOT) vraagt wanneer nieuwe bestuursleden aan zullen treden. Frances geeft aan dat 
dit op de najaars ALV of volgende ALV zal zijn. Harriëtte van de Wakker (KDO) ziet graag dat als er 
kandidaten zijn gevonden zij instappen in het huidige rooster. Ingko geeft aan dat niet het aantreden 
op dezelfde datum, maar het vinden van geschikte mensen de grootste uitdaging is. 
 
9) Bestuursverkiezingen 

De voorzitter doet nogmaals een oproep aan alle lidorganisaties om binnen de eigen gelederen op 
zoek te gaan naar kandidaten. 
 
10) Wijzigingen Algemeen Wedstrijdreglement 

In de vorige ALV is er een werkgroep samengesteld die zouden kijken naar de materiële bepalingen, 
dit heeft geresulteerd in de voorstellen zoals in de stukken te vinden zijn. 
Vanuit de vergadering worden aantal tekstuele wijzigingen aangedragen en worden wat dingen 
verduidelijkt. 
Deze zullen verwerkt worden in het definitieve document en deze zal gemaild worden naar de 
lidorganisaties. 
De wijzigingen worden met meerderheid van stemmen aangenomen. 
 
11) Boete- en tarievenlijst 

Ingko neemt de vergadering mee door de wijzigingen. Er zijn geen vragen en de boete en tarievenlijst 
wordt unaniem aangenomen  
 
12) Rondvraag 

Er zijn geen vragen. 
 
13) Sluiting 

De voorzitter dankt alle aanwezigen en sluit de vergadering om 12.50 uur. 
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Besluitenlijst 

 Notulen ALV 25/11/2017 zijn vastgesteld. 

 Notulen BALV 8/4/2018 zijn vastgesteld. 

 De jaarrekening 2017 is vastgesteld. 

 Het jaarverslag 2017 is vastgesteld. 

 Het Algemeen Wedstrijdreglement is vastgesteld. 

 
Actiepuntenlijst 

 Definitieve versie Algemeen Wedstrijdreglement rondmailen. 
 Onderzoek naar wel/niet BTW plichtig worden 
 Opstellen nieuw profiel FC 

 


